
   

 

  

 

Referat Generalforsamling i AXIS 30. april 2024 

  

1.  Valg af dirigent 

Bestyrelsen foreslog Helle Feddersen. 

Helle blev godkendt som dirigent. 

  

2. Godkendelse af dagsorden og indkaldelse 

Dagsorden og indkaldelse blev godkendt. 

  
3. Bestyrelsens beretning  

Sanne Muller fremlagde bestyrelsens beretning, som den fremgår i årsberetningen og supplerede bl.a. 

med: 

- AXIS har netop fået godkendt en ansøgning til Globus-puljen på ½ mio til udveksling af studerende 

og fælles udarbejdelse af undervisningsmaterialer. Dette er et samarbejde mellem Københavns 

Professionshøjskole, University College Nordjylland ,CEPROMUP, læreruniversitetet i Huanta (Peru) 

og AXIS. 

- AXIS har fået en del nye koordinatorer i løbet af 2023 og bestyrelsen oplever at AXIS har meget 

kvalificerede frivillige. 

- Med CISUs planer for ny struktur for CivilSamfundsPuljen vil AXIS muligvis stå med store 

udfordringer i 2026 og årene frem. Derfor er AXIS´ indsats med fundraising af afgørende betydning. 

Lige nu er der afsendt en del ansøgninger til nye fonde,  hvor der søges om midler til skolehave-

projekt med klimafokus. 

  

4. Bestyrelsen fremlagde regnskab for 2023 

Hans fra bestyrelsen fremlagde regnskabet og knyttede en række kommentarer til det: 

Til trods for et budgetlagt underskud på 57.583 kr kom AXIS ud med et overskud på 239.875 kr. 

Dette skyldes bl.a. øgede indtægter til lønafregning, færre udgifter til program- og udviklingsstøtte, 

færre donationer/støtte til mindre initiativer og ingen udgifter til Danida Fellowshipkurser. 

Flere udgifter som var planlagt dækket af AXIS´ egne midler blev i stedet (med godkendelse fra 

CISU) dækket af programmet. 

Ved årets afslutning kommer AXIS ud med en egenkapital på 1.129 mio. kr. 

Set i lyset af de seneste udmeldinger fra CISU ift CivilSamfundsPuljens struktur oplever bestyrelsen, 

at AXIS er polstret til de nye udfordringer. Bestyrelsen er også bevidst om, at foreningen skal sikre at 

pengene kommer i arbejde i vores projektlande. Dette vil budgettet for 2024 afspejle. 

Regnskabet blev godkendt. 

 

  



   

 

  

 

5. Bestyrelsen fremlagde budget for 2024  

Hans fra bestyrelsen fremlagde budget 2024 og knyttede en række kommentarer til det: 

- Efter ansættelse af Mathilde til fundraising og kommunikation i en fleksjobordning, får vi refunderet 

halvdelen af Mathildes løn. 

Maria er ansat 5 dage om ugen hos os, men udlånt til International Børnesolidaritet een dag om ugen. 

Pga refundering af halvdelen af Mathildes løn samt refundering fra IBS af Marias ene dags arbejde er 

lønberegningen steget. 

For at sikre bedre internet kommer der i 2024 ekstra udgifter. 

Huslejeindtægterne er mindre efter at Second Sun har opsagt deres lejemål. 

Bestyrelsen opfordrer koordinatorer at søge kurser. 

I budget 2024 optræder en tilbagebetaling af Tipsmidler. Dette skyldes en fejl i AXIS administration. 

Vi har anket afgørelsen om tilbagebetaling og afventer svar. 

Der er afsat 50.000 kr til mindre initiativer. Bestyrelsen opfordrer koordinatorer og sekretariat til at 

have øjnene åbne for mulige støttemuligheder under deres monitoreringsrejser i syd. 

Bestyrelsen har afsat 225.000 kr til programudvikling. Pt er planlægges støtte til en konsolidering af 

Hempel-projektet i Ayacucho frem til slutningen af 2024. Derudover planer om opstart af 

skolehaveprojekt i samarbejde med Tarea. 

Endelig kan der blive tale om ekstra støtte til det godkendte Globus-projekt. 

Med disse planer vil AXIS ved årets afslutning komme ud med et underskud på 193.757 kr. 

Budget 2024 blev godkendt. 

  

6. Fortællinger fra projekterne  

Pia og Katrine samt Ole viste billeder fra de 2 Hempelarbejder og fortalte om udfodringer og 

resultater. 

  

7. Valg til bestyrelsen 

3 af de nuværende bestyrelsesmedlemmer var på valg - de modtog alle genvalg. 

De modtog alle genvalg. Bestyrelsen består i 2024 af: 

Emilie Faurholdt, Hans Andresen, Sanne Muller, Finn Juhl Pedersen, Karen Prins, Rasmus Jeppesen 

og Sara Gevnø Rasmussen. 

  

8. Indkomne forslag  

Ingen 

  

9. Valg af revisor 

Revision Vadestedet blev genvalgt 


